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REVISTA PRESEI 

 

 

 Senatul dezbate o moţiune simplă împotriva ministrului Muncii 

Moţiunea simplă iniţiată de social-democraţi împotriva ministrului Muncii, Violeta 

Alexandru, intitulată "Opriţi-o pe 'Doamna în negru' de la Ministerul Şomajului şi 

Prăbuşirii Sociale", va fi dezbătută şi votată, marţi, în plenul Senatului, scrie 

Agerpres. 

 

Cei 60 de iniţiatori solicită demisia ministrului, pe motiv că Ordonanţa 30/2020 

privind şomajul tehnic şi măsurile legate de acordarea de ajutoare diverselor 

categorii vulnerabile a fost "atât de prost scrisă", încât a fost nevoie de modificarea 

sa de şase ori. 

 

"Trebuia să veniţi cu măsuri care să preîntâmpine degradarea socială şi a situaţiei 

materiale a celor loviţi de criză. Soluţia dumneavoastră s-a numit OUG 30, care 

trebuia să regleze şomajul tehnic, precum şi măsurile legate de acordarea de 

ajutoare diverselor categorii vulnerabile. A fost atât de prost scrisă Ordonanţa 30, 

încât a fost nevoie să o modificaţi de şase ori, prin ordonanţe de urgenţă succesive. 

(...) Şi dacă ne referim doar la domeniul pe care îl păstoriţi, ce argumente puteţi 

găsi ca în doar 60 de zile să modificaţi de atâtea ori un act normativ pe care 

dumneavoastră l-aţi elaborat?", arată semnatarii moţiunii. 

 

Senatorii PSD îi mai reproşează ministrului Muncii că în Decretul 240/2020, prin 

care a fost prelungită starea de urgenţă, a introdus "inovaţii legislative". 

 

"Aţi introdus munca forţată. (...) Este ceea ce aţi făcut prin interzicerea demisiei pe 

întreaga perioadă a stării de urgenţă, orice angajat al statului fiind obligat, în 

numele luptei anti-COVID, să îşi vadă aprobată decizia unilaterală a demisiei abia 

după expirarea perioadei de urgenţă. (...)  
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Tot în Decretul 240, la art. 54 din anexă, aţi introdus o inovaţie juridică de genul 

instituirii vacanţei forţate, pentru că aţi dat posibilitatea angajatorilor de a decide 

unilateral cu privire la efectuarea concediului de odihnă pe perioada stării de 

urgenţă", susţin social-democraţii. 

 

Ei o critică pe Violeta Alexandru şi pentru modul în care a gestionat situaţia 

românilor plecaţi la muncă în străinătate. 

 

"Aţi gestionat foarte prost situaţia românilor plecaţi pentru activităţi sezoniere în 

ţări din vestul Europei. În ce situaţie s-a întâmplat acest lucru? În situaţia stării de 

urgenţă, când aveam interdicţii de a părăsi localitatea, darămite ţara", mai afirmă, 

printre altele, semnatarii moţiunii. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Moţiunea simplă "Guvernul PNL după Grindă se cunoaşte!", dezbătută în 

plenul Camerei Deputaţilor 

Moţiunea simplă "Guvernul PNL după Grindă se cunoaşte!", împotriva ministrului 

Lucrărilor Publice, Dezvoltării şi Administraţiei, Ion Ştefan, va fi dezbătută marţi, 

începând cu ora 16,00, în plenul Camerei Deputaţilor, potrivit Agerpres. 

 

Ministrul Ştefan este acuzat, în moţiunea simplă iniţiată de PSD, prin care i se cere 

demisia, de fals în acte publice, "neanchetat încă de organele abilitate, din motive 

greu de înţeles". 

 

"Dacă marele dramaturg Ion Luca Caragiale ar fi trăit în zilele noastre, cu 

certitudine ar fi găsit în ministrul 'Grindă' o sursă inepuizabilă de inspiraţie pentru 

comediile sale în care a surprins atât de bine viciile, neputinţele, orgoliile şi 

aroganţa clasei politice din România. (...) Prezenta moţiune simplă are drept scop 

evidenţierea celor mai importante aspecte negative care au marcat mandatul 

ministrului Ion Ştefan şi care constituie deja motive foarte puternice pentru 

demiterea sau demisia acestuia de la conducerea Ministerului Lucrărilor Publice, 

Dezvoltării şi Administraţiei", susţin semnatarii moţiunii. 
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Potrivit PSD, Ion Ştefan şi-a început mandatul "cu un fals, de la care i se trage şi 

bine-cunoscuta poreclă de ministrul 'Grindă'; în mod ironic, ministrul a devenit mai 

cunoscut după porecla sa, decât după numele său real". 

 

"În cazul domnului 'Grindă' este vorba de un fals clar în acte publice, neanchetat 

încă de instituţiile abilitate, din motive greu de înţeles. Chiar în acest moment, pe 

site-ul Camerei Deputaţilor, la pagina deputatului Ion Ştefan pot fi consultate două 

declaraţii de avere cu un conţinut contradictoriu, dar care poartă aceeaşi semnătură 

a domnului ministru. Două declaraţii, în care acesta declară, pentru acelaşi imobil 

din municipiul Focşani, o suprafaţă diferită: 910 metri pătraţi în declaraţia din iunie 

2019 şi 524 metri pătraţi în declaraţia din noiembrie 2019. Este un fals încă 

nelămurit prin declaraţiile publice ale ministrului", se arată în moţiune. 

 

În opinia social-democraţilor, "problemele de integritate ale ministrului nu se 

manifestă doar în declaraţiile sale de avere. Ele sunt ridicate la rangul de politică 

de stat, după cum se poate vedea în viziunea ministrului de reorganizare a 

Ministerului Lucrărilor Publice, Dezvoltării si Administraţiei". 

 

"În loc să întărească lupta anticorupţie, Guvernul PNL o diminuează la maximul 

posibil, iar acest lucru se vede cu ochiul liber în deciziile ministrului Dezvoltării. 

În schema de reorganizare a MLPDA, acesta a redus Direcţia de integritate şi 

anticorupţie a ministerului la un rol minuscul. De la o direcţie cu zeci de angajaţi 

responsabili cu implementarea Strategiei Naţionale Anticoruptie, atât în cadrul 

instituţiei, cât şi la nivelul întregii administraţii publice din România, structura de 

anticorupţie a MLPDA s-a transformat într-un firav compartiment cu una sau două 

persoane angajate! Astfel cei responsabili cu integritatea şi anticorupţia au devenit 

doar nişte umili subordonaţi ai şefilor numiţi politic de ministrul Ion Ştefan. 

Tocmai în acest sector, unde se derulează peste 15.000 de proiecte de lucrări 

publice, finanţate din bani publici, româneşti sau europeni, PNL şi ministrul 

'Grindă' au găsit de cuviinţă să reducă la minim personalul şi resursele 

anticorupţie", mai susţin semnatarii moţiunii. 

 

Moţiunea va fi supusă votului în şedinţa de plen de miercuri. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Ciolacu: Dacă Guvernul dă OUG pentru impozitarea pensiilor speciale, PSD 

nu o va ataca la CCR 

Preşedintele interimar al PSD, Marcel Ciolacu, a declarat, luni seara, că banii 

pentru dublarea alocaţiilor pot veni din impozitarea pensiilor speciale, iar dacă 

Guvernul Orban va emite o ordonanţă de urgenţă în acest sens, PSD nu o va ataca 

la Curtea Constituţională. 

 

"Dacă nu au bani să dubleze alocaţiile, eu îl invit din nou pe domnul Orban: mâine 

dimineaţă să facă şedinţă de guvern şi să impoziteze toate pensiile speciale şi 

atunci o să facă rost de bani pentru dublarea alocaţiilor. Cred că e cea mai rapidă 

metodă. Eu îi garantez că PSD nu va ataca această ordonanţă la CCR", a afirmat 

Ciolacu, la B1 TV. 

 

El a precizat, în calitate de preşedinte al Camerei Deputaţilor, că indiferent de ora 

la care va fi emisă această ordonanţă, chiar dacă va fi dată "noaptea ca hoţii", 

Monitorul Oficial va funcţiona şi actul normativ menţionat va apărea până 

dimineaţă.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ministrul Muncii, la o luna de la ultimatumul dat directorilor de la Casele 

Judetene de Pensii: "Ma pot uita in ochii pensionarilor" 

Ministrul Muncii, Violeta Alexandru, a anuntat luni pe pagina sa de Facebook ca la 

o luna de la ultimatumul dat Caselor de Pensii pe tema emiterii deciziilor de 

pensionare sunt Case Judetene de Pensii care s-au conformat si au ajuns la zi. Cele 

care nu au reusit sa o faca, mai au o luna la dispozitie, avertizeaza ministrul. "Am 

terminat de verificat cea mai recenta situatie a restantelor Caselor Judetene de 

Pensii in emiterea de decizii la solicitarile de inscrieri la pensie respectiv a 

deciziilor dupa recalculari. Bine, foarte bine - sunt Case de pensii care au ajuns la 

0. Aici sunt multumita si ma pot uita in ochii pensionarilor. Deja am o idee mai 

clara despre unde avem probleme de management.  

 

https://ziare.com/violeta-alexandru/
https://ziare.com/facebook/


 

CNSLR Fratia | Revista Presei 9 iunie 2020 5 

 

Sunt cu ochii pe Casele cu restante. Acestea mai au o luna din cele doua despre 

care am vorbit. Vreau sa ramana doar cele cu probleme cu adevarat complicate, 

restul - rezolvate", a scris ministrul Violeta Alexandru pe pagina sa de Facebook. 

 

Violeta Alexandru reclama ca in tot acest timp, PSD a depus o motiune impotriva 

sa. "Cand se face treaba, se vede. Intre timp PSD a depus motiune in parlament 

impotriva mea. Maine ma cheama la Parlament. In lipsa de argumente pentru acest 

gest politic care profita de majoritatea pe care inca o au in Parlament, au si ei o 

mare problema: de ce ma imbrac in negru. Acesta este titlul motiunii. Cum au unii 

timp de pierdut la cate probleme sunt de rezolvat?", isi incheie Violeta Alexandru 

postarea de pe pagina sa de Facebook. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Comerțul extern al României a scăzut semnificativ în aprilie, pe fondul 

carantinei. Exporturile au fost cu 47% mai mici, iar importurile au scăzut cu 

34%. Deficitul comercial a depășit șase miliarde de euro, în primele patru luni 

ale anului. 

Importurile României au scăzut cu 13,3%, iar exporturile cu 7,4% în primele patru 

luni ale anului, comparativ cu perioada similară din 2019, potrivit datelor publicate 

de Institutul Național de Statistică. Exporturile au însumat 20 de miliarde de 

euro, iar importurile au fost de 26 de miliarde de euro. 

Astfel, deficitul balanței comerciale a urcat la peste șase miliarde de euro, cu 

aproape un miliard mai mare decât cel înregistrat în perioada similară din 2019. 

În luna aprilie 2020, deficitul comercial a fost de 1,6 miliarde de euro. 

Exporturile au însumat 2,9 miliarde de euro, iar importurile au însumat 4,5 

miliarde de euro. Față de luna aprilie 2019, exporturile au scăzut cu 47,0%, 

iar importurile au scăzut cu 34,0%. 

În perioada menționată, ponderi importante în structura exporturilor și importurilor 

sunt deținute de grupele de produse: mașini și echipamente de transport (46,6% la 

export și 35,2% la import) și alte produse manufacturate (30,6% la export și 

respectiv 29,6% la import). 

https://ziare.com/psd/
https://insse.ro/cms/sites/default/files/com_presa/com_pdf/ce04r20.pdf
https://insse.ro/cms/sites/default/files/com_presa/com_pdf/ce04r20.pdf
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Valoarea schimburilor intra-UE27 de bunuri în patru luni din 2020 a fost de peste 

14 de miliarde de euro la expedieri și de 19 de miliarde euro la introduceri, 

reprezentând 71,9% din total exporturi și 73% din total importuri. 

Valoarea schimburilor extra-UE27 de bunuri în patru luni din 2020 a fost de 5,6 de 

miliarde de euro la expedieri și de 7 de miliarde euro la introduceri, reprezentând 

28,1% din total exporturi și 27% din total importuri. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Economia României a rămas pe creștere în primul trimestru din 2020, în 

ciuda unei scăderi importante a industriei, dar și a taxelor pe consum. Au 

crescut însă serviciile, construcțiile și sectorul IT&C. 

Institutul Național de Statistică confirmă creșterea PIB, în trimestrul I 

(ianuarie-martie) cu 0,3%, în termeni reali, față de trimestrul IV al anului 

trecut. În comparație cu trimestrul I din 2019, PIB-ul a crescut cu 2,4% pe serie 

brută și cu 2,7% pe serie ajustată. 

Totuși, industria a avut o contribuție negativă, de -1,2%, cu o reducere a volumului 

de activitate de 5,9%, posibil și din cauza opririi activității în ultimele două 

săptămâni din martie. În tabelul publicat de INSSE, se observă și o scădere a 

taxelor pe produs (accize și TVA), în timp ce comerțul, transporturile și serviciile 

depășesc ca pondere în economie sectoarele industriale. 

Contribuții pozitive la creșterea PIB 

 – Comerţul cu ridicata şi cu amănuntul; repararea autovehiculelor şi 

motocicletelor; transport şi depozitare; hoteluri şi restaurante (+1,1%), cu o 

pondere de 21,0% la formarea PIB şi al căror volum de activitate s-a majorat 

cu 5,5%; 

 Informaţiile şi comunicaţiile (+0,9%), cu o pondere de 7,0% la formarea PIB 

şi care au înregistrat o creştere a volumului de activitate cu 14,1%; 

 Construcţiile (+0,8%), cu o pondere de 4,0% la formarea PIB şi care au 

înregistrat o creştere a volumului de activitate cu 23,3%; 

https://insse.ro/cms/sites/default/files/com_presa/com_pdf/pib_tr1r2020_1.pdf
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 Activităţile profesionale, ştiinţifice şi tehnice; activităţi de servicii 

administrative şi activităţi de servicii suport (+0,7%), cu o pondere de 7,6% 

la formarea PIB şi care au înregistrat o creştere a volumului de activitate cu 

10,4%. 

Contribuţii negative au înregistrat: 

 Industria (-1,2%), cu o pondere de 19,6% la formarea PIB şi care a 

înregistrat o reducere a volumului de activitate cu 5,9%; 

 Impozitele nete pe produs (-0,1%), cu o pondere de 8,1% la formarea PIB şi 

care au 

înregistrat o reducere a volumului lor cu 0,7%. 

Pe partea de utilizare a PIB se observă faptul că principalul motor de creștere l-a 

reprezentat tot consumul populației, în timp ce exportul net (importuri raportate la 

exporturi) a fost negativ. Investițiile au crescut cu 5,9%. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 INFOGRAFIC Deficitul de lichiditate din sistemul bancar s-a redus în mai, 

dar se menține la un nivel ridicat  

Deficitul de lichiditate din sistemul bancar s-a ameliorat în mai față de recordul din 

aprilie, dar se menține la un nivel ridicat. Băncile au luat circa 9 miliarde de lei de 

la BNR, în principal prin operațiuni repo. Banca centrală a continuat și achiziția de 

titluri de stat, dar la un nivel mai redus decât în aprilie.  

Banca Națională a României a fost creditor net în raport cu sistemul bancar pentru 

a doua lună consecutiv, în mai. Lichiditatea furnizată de BNR către bănci, în 

special prin operațiuni repo bilaterale, a avut un stoc mediu zilnic de 9,1 miliarde 

de lei în mai, față de 15,3 miliarde de lei în aprilie.  

Băncile comerciale au depus la BNR doar 449 de milioane de lei (stoc mediu 

zilnic) și nu au avut loc operațiuni de atragere depozite ale băncii centrale, astfel că 

deficitul net de lichiditate zilnic a fost de 8,6 miliarde de lei luna trecută, față de 

nivelul record al ultimului deceniu, de 14,6 miliarde de lei în aprilie.  
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Banca centrală a mai injectat lichiditate și prin achiziția de titluri de stat din piața 

secundară în valoare de 1,6 miliarde de lei, în scădere de la 1,9 miliarde de lei în 

aprilie. Deținerile de titluri de stat ale BNR au ajuns astfel la circa 3,5 miliarde de 

lei -  cam cât adună Ministerul Finanțelor la 4-5 licitații în piața primară.  

Guvernatorul Mugur Isărescu declara recent că BNR nu face relaxare cantitativă 

prin achiziția de obligațiuni guvernamentale, așa cum fac alte bănci centrale, 

inclusiv din regiune, ci furnizează lichiditate în sistem.  

Nivelul lichidității este influențat de cheltuielile și încasările Trezoreriei Statului, 

dar și de intervențiile valutare ale BNR – banca centrală distruge leii atunci când 

vinde din rezerva valutară pentru a susține cursul, respectiv creează lei atunci când 

cumpără valută pentru a deprecia moneda națională.  

Poziția de creditor net permite, de asemenea, băncii centrale să controleze mai ușor 

evoluția cursului de schimb, în condițiile în care pozițiile scurte pe leu ale 

speculatorilor trebuie să fie susținute cu lichiditate în moneda națională, mai greu 

de găsit. Senatorul Daniel Zamfir, inițiatorul Legii dării în plată, are un vot intern 

în PSD pentru preluarea șefiei ASF. Care sunt raporturile de forțe în Parlament și 

la ce să ne așteptăm Guvernul a împrumutat luna trecută 7,6 miliarde de lei din 

piața internă și alte 3,3 miliarde de euro din piața externă, în condițiile în care are 

nevoie de cash suplimentar pentru a susține deficitul bugetar crescut din acest an și 

refinanțarea datoriei ajunse la scadență.  

Dobânzile din piața interbancară și cea a titlurilor de stat au continuat să scadă în 

luna mai, după o evoluție descendentă și în aprilie. În martie, dobânzile au crescut 

accelerat pe fondul tensiunilor financiare generate de pandemia COVID 19.  

BNR a redus dobânda cheie de la 2,5% la 2% în a doua parte a lunii martie și la 

1,75% la finele lunii mai. 

 
(Sursa: profit.ro) 
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 Nelu Tătaru: Mi-e greu să cred că nu va mai fi stare de alertă după 15 iunie 

/ Joi vom anunța noile măsuri de relaxare 

Ministrul Sănătății, Nelu Tătaru, a declarat duminică seară, într-o intervenție 

telefonică la B1 TV, că nu crede că se va renunța la starea de alertă începând de 

săptămâna viitoare din cauza focarelor noi de coronavirus și a transmiterii 

comunitare a bolii. 

”Până în 15 iunie încă suntem în stare de alertă, iar evoluția din aceste zile va 

decide, la nivelul Comitetului Național pentru Situații de Urgență, prelungirea sau 

nu a stării de alertă. Dacă nu o să mai fie stare de alertă o să avem relaxare, deși 

mi-e greu să cred acest lucru. Ne trebuie o evaluare completă, iar 15 iunie nu cred 

că va fi data la care să nu mai prelungim starea de alertă, având în vedere și 

evoluția, focarele noi și faptul că încă avem o transmitere în comunitate”, a spus 

ministrul. 

”Din previziunile noastre, în toată perioada verii, vom mai avea o transmitere 

comunitară, virsul nu dispare deodată. (...) Odată cu încălzirea, putem spune că tot 

ce înseamnă aeroflora dispare un pic mai repede sau suprafețele nu mai fac acea 

transmitere pe care o făceau și până acum. Această transmitere pe suprafețe era una 

de 10-15%, restul era o transmitere prin aer”, a declarat Tătaru. 

 

Autoritățile încă discută despre a treia etapă de relaxare, joi urmând să anunțe ce se 

schimbă începând de pe 15 iunie. 

”Sunt discuții încă referitor la a treia etapă de relaxare în care ne gândim la mall-

uri, în unele condiții. După cum știți, pe 12 iunie se termină anul școlar, deci 

părinții care stăteau cu copiii acasă se vor întoarce la serviciu și va trebui să găsim 

soluții pentru grădinițe, creșe sau after-school-uri. Ne gândim la toate aceste lucruri 

în zilele următoare, urmând ca joi să anunțăm acele noi măsuri de relaxare. Decizia 

merge pe evoluția, în următoarele zile, a numărului de cazuri. Joi am avut un 

număr de 238 de cazuri noi, apoi toate zilele care au urmat au avut sub 200 de 

cazuri noi. Numărul de cazuri de terapie intensivă a fost în jur de 150, ceea ce se 

menține și astăzi. Dacă evoluția este favorabilă, joi vom putea anunța ce va urma 

de lunea cealaltă (din 15 iunie – n.r.)”, a mai explicat Nelu Tătaru. 

 

https://www.b1.ro/stiri/eveniment/coronavirus-ministrul-sanatatii-nelu-tataru-15-iunie-nu-cred-ca-va-fi-data-la-care-sa-nu-mai-prelungim-starea-de-alerta-cand-vor-fi-anuntate-noile-masuri-de-relaxare-333293.html
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Ministrul de Interne, Marcel Vela, a spus sâmbătă că la 15 iunie va începe a treia 

etapă de relaxare, declarându-se convins că măsurile „vor fi bine primite de 

populație”. El nu a menționat însă niciuna dintre ele. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul Educaţiei oferă soluţia pentru păstrarea distanţei în clasele 

suprapopulate: containere sau corturi în curtea şcolii, din toamnă  

Ministrul Educaţiei, Monica Anisie, a declarat luni seară că analizează mai multe 

scenarii pentru păstrarea unei distanţe de doi metri între elevi, în cazul în care un 

nou val de coronavirus ne va afecta în toamnă.  

"Sunt clase suprapopulate, de 30 sau de peste 30 de elevi şi, aşa cum prevede 

ordinul Ministrului Sănătăţii, trebuie să existe o distanţă de 2 metri între elevi în 

faţă, în spate, lateral stânga, dreapta. Asta înseamnă că într-o sală de sport ar trebui 

să intre cel mult 10 elevi.  

Ministerul Educaţiei şi autorităţile locale trebuie să găseasca soluţii în cazul în care 

va veni al doilea aval de îmbolnăviri, aşa cum prevăd specialaiştii, ca să nu îi 

expunem pe elevi", a declarat Monica Anisie, la B1 TV.   Ministrul Educaţiei a 

afirmat că una dintre soluţii ar fi ca o parte dintre elevi să meargă la şcoală, prin 

rotaţie, iar o altă parte să participe la cursuri online. Un alt scenariu analizat este 

montarea de containere sau corturi în curtea şcolilor.    

"În această perioadă vom analiza şi alte propuneri, dar ne vom uita şi la modelul 

din alte state europene, pentru că şi acolo s-au confruntat cu aceeaşi situaţie cu care 

ne confruntăm şi noi - lipsa infrastructurii. Sunt state în care au fost aduse în curtea 

şcolii containere sau corturi în aşa fel încât să se realizeze această distanţare fizică. 

Vom analiza şi noi şi să sperăm că în toamnă nu vom mai avea altă perioadă de 

îmbolnăviri", a adăugat ministrul Educaţiei. 

 
(Sursa: adevarul.ro) 

 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24040926-vela-anunta-treia-etapa-relaxare-15-iunie-vor-multe-surprize-placute.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24040926-vela-anunta-treia-etapa-relaxare-15-iunie-vor-multe-surprize-placute.htm
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 CSM a constatat ca fostul sef al Sectiei Speciale a prezentat date eronate 

opiniei publice. Informatiile false au fost transmise de Tudorel Toader catre 

Financial Times 

Sectia pentru procurori din Consiliul Superior al Magistraturii (CSM) a constatat 

ca fostul sef al Sectiei pentru Investigarea Infractiunilor din Justitie, procurorul 

Gheorghe Stan, a prezentat cifre neconforme cu realitatea in celebra conferinta de 

presa din 28 februarie 2019. "Sunt date false," conchide CSM. 

 

"De la data la care a devenit operationala, Sectia pentru investigarea infractiunilor 

din justitie a preluat 1.422 de dosare, aflate in curs de solutionare, din care 70% au 

fost inregistrate ca urmare a unor sesizari din oficiu. 

 

Dosare cu o vechime in sistem de cel putin doi ani si care erau lasate in nelucrare", 

declara Gheorghe Stan, pe 28 februarie 2019, in prima si ultima conferinta de presa 

organizata in calitate de sef al Sectiei Speciale. 

 

Declaratiile lui Gheorghe Stan au fost facute intr-o conferinta de presa, la ora de 

maxima audienta, in care a aparut alaturi de mana sa dreapta, procurorul Adina 

Florea. 

 

In mai 2019, Gheorghe Stan a fost numit judecator la CCR, fiind sprijinit de PSD. 

 

Iata cum s-a derulat aceasta conferinta de presa - Stan si Florea au facut 

conferinta fara intrebari: Spun ca Sectia lor e laudata de Comisia de la Venetia, 

desi expertii au cerut sa nu fie infiintata 

 

Toader a preluat rapid datele false 

 

Declaratiile procurorului Stan au alimentat teoriile unor politicieni din coalitia 

PSD- ALDE potrivit carora DNA deschidea dosare din oficiu 

unor magistrati pentru a pune presiune pe acestia. 

 

O tema care a fost preluata rapid de fostul ministru al justitiei, Tudorel Toader, 

intr-o scrisoare pe care a adresat-o publicatiei Financial Times. 

https://ziare.com/stiri/csm/
https://ziare.com/stiri/justitie/
https://ziare.com/ccr/
https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/laura-codruta-kovesi/adina-florea/stan-si-florea-au-facut-conferinta-fara-intrebari-spun-ca-sectia-e-laudata-de-comisia-de-la-venetia-si-magistrati-dar-lazar-le-pune-piedici-1551721
https://ziare.com/laura-codruta-kovesi/adina-florea/stan-si-florea-au-facut-conferinta-fara-intrebari-spun-ca-sectia-e-laudata-de-comisia-de-la-venetia-si-magistrati-dar-lazar-le-pune-piedici-1551721
https://ziare.com/laura-codruta-kovesi/adina-florea/stan-si-florea-au-facut-conferinta-fara-intrebari-spun-ca-sectia-e-laudata-de-comisia-de-la-venetia-si-magistrati-dar-lazar-le-pune-piedici-1551721
https://ziare.com/alde/
https://ziare.com/stiri/dna/
https://ziare.com/stiri/magistrati/
https://ziare.com/tudorel-toader/
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"Sectia speciala nou-infiintata pentru investigarea abuzurilor magistratilor, care 

este independenta de DNA, a raportat ca a preluat un numar de 1.422 de dosare de 

la Directia Anticoruptie. In jur de 70 de procente dintre ele au fost initiate intern - 

nu in urma unor denunturi externe sau a unor acuzatii. 

 

Multe dintre aceste dosare erau incepute de cel putin doi ani si, potrivit raportului 

institutiei, au fost initiate impotriva celor care nu erau de acord cu dorintele DNA," 

scria Tudorel Toader. 

 

Citeste scrisoarea fostului ministru- Tudorel Toader, scrisoare pentru Financial 

Times: Nu am nimic personal cu Kovesi, dar nu trebuie sa fie numita procuror-sef 

european! 

 

DNA a scris publicatiei si a explicat ca Toader a transmis date false - Financial 

Times a publicat replica DNA, la scrisoarea denigratoare a lui Tudorel Toader 

 

Verificarile 

 

Verificarile realizate de Inspectia Judiciara au scos la iveala ca datele prezentate de 

Gheorghe Stan sunt departe de realitate, in realitate, procentul era doar de 2%. 

Datele furnizate public de procuror nu ar fi fost sustinute printr-o verificare 

corespunzatoare a evidentelor Sectiei Speciale. 

 

"Chiar daca s-ar admite ca la acel moment evidentele nu erau la zi pentru o analiza 

exacta, este inadmisibila furnizarea de date, doar pe baza unor verificari 

superficiale," explica CSM. 

 

Potrivit sursei citate, in acest caz Inpectia Judiciara a retinut ca in urma controlului 

a rezultat ca evidentierea datelor statistice prividn numarul vauzelor cu magistrati 

in care sesizarea s-a facut din oficiu s-a realizat prin transmiterea verbala de catre 

fiecare procuror a stocului de dosare pe care il avea in lucru la data de 28 februarie 

2019. 

 

 

https://ziare.com/stiri/acuzatii/
https://ziare.com/tudorel-toader/ministrul-justitiei/tudorel-toader-scrisoare-pentru-financial-times-nu-am-nimic-personal-cu-kovesi-dar-nu-trebuie-sa-fie-numita-procuror-sef-european-1552521
https://ziare.com/tudorel-toader/ministrul-justitiei/tudorel-toader-scrisoare-pentru-financial-times-nu-am-nimic-personal-cu-kovesi-dar-nu-trebuie-sa-fie-numita-procuror-sef-european-1552521
https://ziare.com/tudorel-toader/ministrul-justitiei/tudorel-toader-scrisoare-pentru-financial-times-nu-am-nimic-personal-cu-kovesi-dar-nu-trebuie-sa-fie-numita-procuror-sef-european-1552521
https://ziare.com/tudorel-toader/laura-codruta-kovesi/financial-times-a-publicat-replica-dna-la-scrisoarea-denigratoare-a-lui-tudorel-toader-1552774
https://ziare.com/tudorel-toader/laura-codruta-kovesi/financial-times-a-publicat-replica-dna-la-scrisoarea-denigratoare-a-lui-tudorel-toader-1552774
https://ziare.com/stiri/procuror/
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"Sectia pentru procurori considera ca un asemenea precedent in cadrul Ministerului 

Public este de respins categoric, mai ales in contextul transmiterii unor date false 

(existenta unui procent de peste 70% urmare a unor sesizari din oficiu din cauzele 

preluate vizand magistrati, in locul cifrei reale de aproximativ 2%), care au 

provocat si sustinut speculatiile din spatiul public privind un subiect atata de 

sensibil pentru imaginea Ministerului Public, precum numarul cauzelor penale cu 

magistrati si numarul sesizarilor din oficiu in aceste cauze," conchide Sectia pentru 

procurori din cadrul CSM. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

 Patronatele din turism cer Guvernului ca din 15 iunie sa fie permis accesul 

si in interiorul restaurantelor, nu doar la terase 

Patronatele din turism au cerut Guvernului, printr-o scrisoare deschisa, ca 

restaurantele sa intre in 15 iunie in faza a doua de relaxare, si anume redeschiderea 

interioarelor, in caz contrar numarul estimat al somerilor din HoReCa va urca de la 

30%, cat este estimat acum, la 40%, anunta Profit.ro. 

 

Anterior, Asociatia Restaurantelor din Romania (HORA) a stabilit cu Guvernul, de 

principiu, ca terasele sa fie redeschise la 1 iunie, iar din doua in doua saptamani sa 

fie deschis gradual restul restaurantelor, respectiv mai intai 50% din interior, iar 

apoi integral si in interior. 

 

Acum, patronatele vor sa se asigure ca respectivul calendar va fi si apliccat si 

sustin ca este foarte important pentru intreaga industrie a turismului sa se treaca la 

faza a 2-a a relaxarii restrictiilor pentru restaurante, in cel mai scurt timp, respectiv 

15 iunie 2020, relateaza Profit.ro. 
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In acest caz, cei aproximativ 400.000 de oameni care lucreaza in industrie vor fi 

reactivati complet. Este vorba despre 130.000 angajati in unitati de alimentatie 

publica, 80.000 de angajati in unitati de cazare si peste 190.000 de angajati in 

companii care dezvolta afaceri in domenii conexe, precum agricultura, furnizorii 

locali de ingrediente, producatori si distribuitori materie prima, importatori si 

distribuitori de produse alimentare, prestatori de servicii dedicate industriei, 

precum si sisteme de gestiune, curatenie, transport, logistica, ambalaje. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Prima conferinţă din cadrul proiectului "Pactul pentru Muncă-Împreună 

reconstruim România" are loc marţi, la Timişoara 

Confederaţia Naţională pentru Antreprenoriat Feminin - CONAF şi Federaţia 

Patronală Petrol şi Gaze - FPPG, în parteneriat strategic cu Confederaţia Patronală 

Concordia, organizează marţi, la Timişoara, prima conferinţă din acest an în cadrul 

proiectului "Pactul pentru Muncă - Împreună reconstruim România". 

 

Potrivit unui comunicat al organizatorilor, din cauza restricţiilor provocate de 

pandemia COVID-19, dezbaterile, până la normalizarea situaţiei în ţară, vor fi 

transmise live pe platformele online (Youtube) şi pe reţelele de socializare 

(Facebook). 

 

La evenimentul de la Timişoara vor participa, printre alţii, Cristina Chiriac - 

preşedinte CONAF, Franck Neel - preşedinte FPPG şi membru în boardul 

Concordia, Dragoş Cosmin Lucian Preda - secretar de stat în cadrul Ministerului 

Transporturilor, Infrastructurii şi Comunicaţiilor, Horia Grigorescu - director 

general al Companiei Naţionale "Poşta Română", Călin Ilie - preşedinte al 

Federaţiei Industriei Hoteliere din România - FIHR şi Emanuel Victor Picu - 

preşedinte ANOFM. 

 

Evenimentul de la Timişoara este primul din acest an, urmând ca dezbaterile din 

cadrul proiectului "Pactul pentru Muncă. Împreună Reconstruim România" să 

continue la Braşov (pe 23 iunie) şi la Constanţa (pe 7 iulie). 

 

https://ziare.com/stiri/transport/
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"Ne-am dorit ca dezbaterile din cadrul conferinţelor Pactului pentru Muncă să 

acopere un teritoriu cât mai larg al României, să implice reprezentanţi ai 

autorităţilor locale şi antreprenori din zone cât mai mari şi mai diverse, pentru că 

Reconstrucţia României porneşte din iniţiative private susţinute de sectorul public. 

Am ales ca evenimentele să aibă loc în şase din cele opt regiuni de dezvoltare ale 

ţării: Regiunea de Dezvoltare Nord - Est (Iaşi), Sud - Est (Constanţa), Vest 

(Timişoara), Nord Vest (Cluj Napoca), Centru (Braşov) şi Bucureşti - Ilfov, în 

plus, oraşele ce găzduiesc aceste conferinţe fiind şi mari centre universitare. 

Corelarea necesităţilor de pe piaţa muncii cu sistemul educaţional reprezintă un 

prim pas pentru a avea o strategie coerentă a forţei de muncă pe termen mediu şi 

lung, care să stabilească un set comun de obiective pentru politica de ocupare a 

forţei de muncă şi, în final, pentru creşterea calităţii vieţii în România", a declarat 

Cristina Chiriac, preşedintele CONAF. 

 

La finalul a doi ani de dezbateri, concluziile şi soluţiile constatate în cadrul 

discuţiilor se vor concretiza într-un acord - Memorandum of Understanding - 

agreat de participanţii la conferinţe. Documentul va fi înaintat Guvernului 

României şi va include principalele soluţii identificate de mediul antreprenorial 

pentru o piaţă a muncii flexibilă, eficientă şi competitivă, cu efecte benefice asupra 

întregii economii, precum şi asupra nivelului de trai al românilor. 

 

Iniţiatorii proiectului sunt CONAF şi FPPG, iar partener strategic este Confederaţia 

Patronală Concordia. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Eurostat: Românii lucrează în medie 34 de ani de-a lungul vieţii. Care este 

media UE 

Un român lucrează în medie 33,8 ani pe parcursul vieţii active, cu 8,2 ani mai puţin 

decât media din Suedia, ţara din UE unde locuitorii înregistrează cea mai ridicată 

durată de muncă, şi cu 1,8 ani mai mult faţă de locuitorii din Italia, statul aflat la 

polul opus în clasament, arată date Eurostat publicate luni și citate de Mediafax. 
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Faţă de acum un deceniu, durata estimată a vieţii active a unui român a crescut cu 

2,4 ani de la 31,4 ani în 2009 la 33,8 ani în 2019. 

 

În România, o femeie munceşte în medie 30,3 de ani pe parcursul vieţii active, în 

creştere cu 1,6 ani faţă de anul 2009, în timp ce un bărbat munceşte în medie 37 

ani, în creştere cu 3,1 ani faţă de acum zece ani. 

Media UE este 36 de ani 

 

La nivelul statelor din cadrul Uniunii Europene durata medie de lucru preconizată 

de-a lungul vieţii a fost de 35,9 ani. 

 

“În 2019, durata medie de lucru preconizată de-a lungul vieţii în rândul populaţiei 

adulte a Uniunii Europene (UE) a fost de 35,9 ani, cu 0,2 ani mai mare faţă de 

media înregistrată în 2018 şi cu 3,6 ani peste media din 2000”, transmit 

analiştii Eurostat. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Banca Mondiala estimeaza ca economia mondiala se va contracta cu 5,2% 

Efectele economice ale pandemiei vor fi resimtite de economia mondiala care se va 

contracta cu 5,2% in acest an, potrivit estimarilor Bancii Mondiala. Pandemia de 

COVID-19 a avut un impact "rapid si masiv", a precizat Banca Mondiala, potrivit 

AFP si Reuters, citate de Agerpres. Desi s-au luat o serie de masuri de asistenta 

financiara fara precedent, contractia este inevitabila. 

 

Recesiunea este cea mai profunda dupa cel de-Al Doilea Razboi Mondial. Potrivit 

Bancii Mondiale, numarul de tari care vor fi afectate in recesiune in acest an 

prefigureaza cea mai grava criza din ultimii 150 de ani. Spectrul saraciei extreme 

va afecta 70 pana la 100 de milioane de persoane. Pierderile economice sunt si mai 

mari fata de estimarile din aprilie ale Fondului Monetar International, care estima o 

contractie globala de 3% 

(Sursa: ziare.com) 

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/DDN-20200608-1?inheritRedirect=true&redirect=%2Feurostat%2F

